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Algemene ledenvergadering
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Tekst: Frans van der Storm, secretaris, foto’s: Maria Kuijf

De trouwe deelnemer aan de Algemene vergaderingen van de NVWK weet inmiddels wel hoe het gaat. Je komt aan bij De 
Zwaan in Berkenwoude, wordt enthousiast ontvangen door Corry en Marjan met een kop koffie, je loopt door naar de grote 
zaal, neemt een heerlijk gebakje en … en … wat is dat nou? Staan er allemaal nestkastjes tegen de muur. Niet een paar, 
maar tientallen.  d

Vlak na 20.00 uur opent Jaap Graveland de 
vergadering en verwelkomt ruim 40 leden plus vijf 

bestuursleden. En net zoals er groei zit in het aantal 
vergadertijgers, zo zit er ook groei in de vereniging. 
We begonnen het jaar met ruim 900 leden. In het 
eerste kwartaal zijn er alweer zo’n 20 bij gekomen en 
Jaap stelt voor om erop te mikken dat we 1000 leden 
hebben in 2025. En waar ook de NVWK niet ontkomt 
aan enige mate van vergrijzing hopen we vooral ook 
jeugdleden erbij te krijgen. Wat dat betreft kunnen 
we een voorbeeld nemen aan André Bloot die met 
zijn Jeugdnatuurwacht in Krimpen aan den IJssel jaar 
in jaar uit er in slaagt om een groot aantal jeugdigen 
actief in en met natuur te laten bezig zijn. Zo’n actieve 
jeugdafdeling zouden we ook in de Krimpenerwaard 
erg toejuichen.
Verder ging Jaap in op samenwerking, binnen de 
NVWK, met aanpalende zusterorganisaties en met 
organisaties als Sovon en Floron. Met Sovon hebben 
we nu het arrangement dat zij de theorie aanbieden en 
wij de excursies in het veld.

Jaap besteedde extra aandacht aan de samenwerking 
met de boeren. Op hun verzoek doet een aantal 

van onze weidevogelbeschermers mee met het 
beïnvloeden van het broedsucces van overzomerende 
ganzen. Dat wil zeggen dat eieren worden behandeld 
op zo’n manier dat per nest telkens één ei wordt 
uitgebroed. De samenwerking met de boeren heeft 
het afgelopen jaar zeker onder druk gestaan ten 
gevolge van de stikstofproblematiek en alles wat 
daaromheen gebeurde. Gesprekken met LTO-Noord 
hebben de grootste spanning eraf gehaald, we 
hebben nog een weg te gaan.
De NVWK wil nogmaals duidelijk stellen dat wij liever 
meer dan minder boeren zien in de Krimpenerwaard. 
Wij willen liever dat de boeren voor hun inkomen 
toekunnen met minder vee en dat zij een reële 
beloning in plaats van alleen compensatie krijgen voor 
te leveren ecosysteem- of landschapsdiensten. Want 
het is ons allemaal duidelijk dat het landschap van de 
Krimpenerwaard en de boerenstand onlosmakelijk 
met elkaar verbonden zijn. Wij zijn dan ook blij 
dat in elk geval de samenwerking op het vlak van 
weidevogelbescherming  goed loopt.

Dat alles gezegd hebbend begonnen we aan het 
formele deel van de vergadering. En zoals je dat 

Vlnr: Marije Willems, Frans van der Storm, Benjamin Hallie, Jaap Graveland, Joke 
Colijn en Marco Steenwinkel.

Marco Steenwinkel (links) kreeg zijn afscheidscadeautjes uitgereikt door Frans 
van der Storm (rechts).

Arie van der Graaf had met Peter Prins nestkasten in elkaar gezet. Voor spreeuw, 
huismus en ringmus, kool- en pimpelmees, roodborst en grauwe vliegenvanger. Alle 
aanwezigen konden een nestkast meenemen. De voorzitter gaf snel een instructie 
mee: ophangen op het noordoosten, op twee tot drie meter hoogte en oude nesten 
in het najaar verwijderen ivm eventuele aanwezige nestparasieten. 
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graag hebt met het formele deel bleek dat zowat een formaliteit. 
De verslagen van de secretaris en van de penningmeester werden 
bij wijze van hamerstuk vastgesteld. De toelichting bij de financiën 
leidde niet tot vragen en Mart-Jan de Jong bevestigde nog eens 
de hoge kwaliteit van onze boekhouding met het oordeel van de 
kascontrolecommissie. En zo verleende de vergadering eenstemmig 
decharge aan het bestuur over het gevoerde beleid en beheer in het 
verslagjaar 2022.
In de vergadering in 2022 was een vraag gesteld over verzekeringen 
voor vrijwilligers. Het bestuur heeft dat uitgezocht en kan meedelen 
dat vrijwilligers van de NVWK zijn verzekerd op de polis van de 
gemeente Krimpenerwaard.
De vergadering had geen vragen bij de begroting en gaf er 
goedkeuring aan.

Met de goede afsluiting van het voorgaande jaar kwam nu de 
afsluiting voor twee bestuursleden.

We stonden eerst stil bij het afscheid van Marco Steenwinkel. In 
slechts twee jaar heeft hij als penningmeester zijn stempel gezet op 
het financieel beheer van de NVWK. Na een vergeefse zoektocht 
naar geschikte huisvesting in de Krimpenerwaard, hebben Marco 
en  zijn partner Vincent besloten te verhuizen naar een uniek pand 
in Veenhuizen, van waaruit ze in alle vrijheid kunnen genieten van 
het Drentse landschap. Met Groeten uit Baflo (een boek over 
wandelen van Kees Vrolijk) en een kunstzinnig silhouet van Gouda 
(gezien vanuit de polder) mochten we hem een stoffelijk blijk van 
waardering meegeven.

Vervolgens was er het aftreden van Joke Colijn. “Het waren 
twaalf mooie jaren” begon Jaap zijn toespraakje en hij noemde in 

een niet uitputtende opsomming een lange lijst van allerlei projecten 
en acties waarvoor Joke zich in al die jaren met hart en ziel heeft druk 
gemaakt. Joke legt het bestuurlijk werk neer, zij gaat door met onder 
andere de Waardvogel en met weidevogelbescherming. Namens de 
vereniging en uit dank voor het vele werk overhandigde Jaap een op 
linnen gedrukte wandplaat uit 1954 van bos- en weidevogels, met 
daarnaast een fles wijn als stimulans om niet altijd áán te hoeven 
staan.

Waar bestuursleden aftreden, treden nieuwe in functie 
– nu ja, deze keer één. Michiel Fokkema, treedt uit de 

kascontrolecommissie en neemt het penningmeesterschap op zich, 
daarin gesteund door een instemmend applaus van de vergadering.
Harry Verkerk treedt toe tot de kascontrolecommissie.
Voor de functie van bestuurslid PR en communicatie blijft vooralsnog 
de vacature openstaan.
Niet alleen van bestuursleden werd afscheid genomen. Ook 
van Huug Luigies namen we afscheid als verkenner voor eigen 
huisvesting van de NVWK.
Wij willen graag met de Voedselfamilie Krimpenerwaard en met 
de Stichting Promotie Krimpenerwaard samen de Hendrikshoeve 
gaan gebruiken. Dat past ook bij de wensen van de eigenaar van 
het gebouw, de Groenalliantie. Echter, het ziet ernaar uit dat de 
Groenalliantie het gebruik van de Hendrikshoeve openbaar gaat 
aanbesteden. Als financiële opbrengst het belangrijke criterium 
wordt voor toewijzing, dan wordt het tijd voor plan C.

In de rondvraag werd nog gevraagd naar het standpunt van het 
bestuur over verschillende kwesties.

Over het zonnepark denken we positief kritisch: vanuit de RES ligt 

er een taakstelling voor te leveren energie. Als het zonnepark er niet 
komt, moet die energie elders vandaan komen. Wij hebben tot nu 
toe invloed op biodiversiteit bevorderende maatregelen.
Over overnachtingsmogelijkheden in de Krimpenerhout denken we 
vierkant negatief.  Aan de voorgelegde plannen is niets eco, ze leiden 
tot natuur- en kapitaalsvernietiging.
Tot slot kwam de vraag aan de orde hoe de NVWK laat zien dat ze 
inderdaad boeren steunt. Het bestuur gaf daarbij enkele voorbeelden, 
maar weet ook dat we met een heel complexe problematiek te 
maken hebben. Dat laat zich beter in een aparte setting bespreken, 
hetgeen ook door Rudi Terlouw werd bevestigd.

Na een klein uur werd de vergadering gesloten, een tas koffie 
gehaald en de beamer klaargezet voor een bevlogen en 

interessante presentatie van de oprichter van Stichting Otterstation 
Nederland, Addy de Jongh, over de herintroductie van de otter. Wie 
had gedacht een herhaling te krijgen van de presentatie van Hans 
Blom, een paar jaar geleden, die kwam bedrogen uit…
En die nestkastjes? Met de complimenten van ons 
nestkastentimmerteam mocht iedere aanwezige een nestkast 
meenemen, naar keuze geschikt voor mees, huismus of roodborst/
grauwe vliegenvanger.  D

André Bloot deed goede zaken met de verkoop van zijn tweedehands 
natuurboeken met korting tot 60%.

Joke Colijn kreeg een op linnen gedrukte wandplaat uit 1954 van 
Bos- en Weidevogels overhandigd door Jaap Graveland.


